
 آقای دولت چرا بنزین
  لیتری 21هزار تومانی را 

لیتری 600 تومان می فروشید؟!

زیــاد مقدمه چینــی نمی کنیم و مســتقیماً وارد 
بحث اصلی مان می شــویم، شخص رئیس جمهور 
و معاون اول ایشان در چندین نوبت طی هفته های 
گذشته بر لزوم افزایش قیمت بنزین تأکید کرده اند 
و می گویند بنزین لیتری 50 هزار تومانی را لیتری 

3هزار تومان نباید فروخت.
قبــا هم گفته بودیم که افزایش قیمت بنزین یک 
ضرورت اســت امــا حداقل »12مــورد« اصلی در 
زندگی مردم باید پیاده سازی و اجرایی شود تا آن 
موقع بشــود راجع به افزایش منطقی قیمت بنزین 

سخن گفت.
اما در کنار این موضوع، دولت حاضر نیســت برای 
سفرهای هوایی در کشــور که فقط 4 درصد افراد 
جامعــه از آن بهــره خاص می برنــد قیمت بنزین 
هواپیماها را ســاماندهی کند و از پرداخت بی رویه 
33هزار میلیارد تومان یارانه به بخش مرفه جامعه 

خودداری نماید.
برای روشــن شدن این موضوع با اتکاء به آمارهای 
رســمی موارد زیر را مطرح می کنیم تا شــاید در 
دولت و وزارت نفت و مســکن و شهرسازی کسی 

پیدا شود و پاسخ سوالات زیر را بدهد؛
1- بر اســاس آمارهای رسمی فقط دو میلیون و500 
هزار نفر در سال از حمل و نقل هوایی استفاده می کنند. 

یعنی حدود سه تا چهار درصد جمعیت کشور
2- روزانه چهار و نیم میلیون لیتر سوخت در کشور 

صرف حمل  و نقل هوایی می شود. 
3- براســاس صورتحســاب های مالی پالایشــگاه 
اصفهان دولت هر لیتر سوخت هواپیما را 21 هزار 
تومان خریداری می کنــد و لیتری ۶00 تومان به 

شرکت های هواپیمایی می فروشد!
4-با در نظر گرفتن ســوخت ۶00 تومانی، هزینه 
ســفر یک و نیم ســاعته با توجه به ظرفیت باک 
هواپیما، حدود پنج میلیون تومان برآورد می شــود 
که با تقســیم بر 120 مســافر، ســالانه 1چهارده 
میلیون تومان به هر نفر مسافر یارانه تعلق می گیرد.
5-  شرکت های هواپیمایی همیشه و با هر بهانه ای 

تهدید به افزایش قیمت بلیت می کنند.
 دولت بــه منظور کاهش هزینه ســفر های هوایی 
ســالانه 33 هزار میلیارد تومان سوخت یارانه ای به 
شــرکت های هواپیمایی واگذار می کند و این یارانه 
به جیب شــرکت ها که نقشی در توسعه این بخش 

ندارد می رود.
۶- این یارانه ســوخت فقط خرج سفر های قشر پر 
درآمد جامعه می شود و عموم مردم از آن بی بهره اند.
7-این در حالی است که شــرکت های هواپیمایی 
خارجــی و هواپیما هــای باری کــه نقش مهمی 
 در صــادرات دارنــد ســوخت را به قیمــت آزاد 

تهیه می کنند.
8-با این مبلغی که صرف یارانه این صنعت می شود، 
اقدامات قابل توجهی از جملــه خرید هواپیما های 
جــوان، تأســیس فــرودگاه بین المللی، توســعه 
زیرساخت های این صنعت و غیره می توان انجام داد.
9- با حذف یارانه ســوخت هواپیما، می توان آن را 
برای توســعه حمل ونقل زمینــی، بهبود جاده ها و 

امکانات جاده ای و ریلی استفاده کرد.

 شهید یحیی السنوار همواره 
لباس جهاد بر تن داشت

نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران اعام کرد: شهید 
یحیی الســنوار فرمانده ای با کفایــت و مدبر، مبارز و 
رزمنده ای شــجاع و حماسه ساز بود که همواره لباس 

جهاد بر تن داشت.
متن پیام به این شرح است:

شهادت عزتمندانه مجاهد ســرافراز و فرمانده قهرمان 
»یحیی الســنوار« رئیس دفتر جنبش مقاومت اسامی 
)حماس(، که در راه آرمــان و هدف والای آزادی ملت 
مظلوم و مقاوم فلسطین برابر رژیم جعلی صهیونیستی 
شهد گوارای شهادت نوشید را محضر حضرت ولی عصر 
)عجل الله تعالی فرجه الشریف(، ولی امر مسلمین جهان، 
حضرت آیت الله العظمی امام خامنه ای )مدظله العالی(، 
امت اســامی به ویژه ملت غیور فلســطین و مبارزان 

سرافراز مقاومت، تبریک و تسلیت عرض می کنم.
حضــور مســتمر در خط مقــدم پیکار با اســتکبار، 
بیش از 25 سال اســارت در زندان های صهیونیستی 
تحــت آزار و شــکنجه های پســت ترین موجــودات 
عالم، طراحی و هدایت مدبرانه بســیاری از نبردهای 
تاریخی مقاومت علیه اسرائیل غاصب ازجمله عملیات 
»طوفان الاقصی« که پایانی نزدیک تر از موعد را برای 
صهیونیســت ها نمایان ساخت؛ برگ هایی درخشان از 
زندگــی مجاهدانه این فرمانــده دلاور جبهه مقاومت 
بود که امروز نیــز خون پاک و مطهر وی عزم و اراده 
همرزمان شجاع و مخلصش را در مسیر نابودی ظلم و 

تجاوزگری راسخ تر می نماید.
شهید یحیی السنوار فرمانده ای با کفایت و مدبر، مبارز و 
رزمنده ای شجاع و حماسه ساز و انسانی مؤمن و وارسته 
بود که همواره لباس جهاد فی ســبیل الله بر تن داشت 
و طرح ریزی و اقدامات راهبردی و پیچیده عملیاتی وی 
برابر متجاوزین به خاک فلســطین، این چهره درخشان 
مقاومت را طی سالیان متمادی به کابوسی هولناک برای 
صهیونیســت ها مبدل کرده بود و بدون تردید یاد، نام و 
خاطره مجاهدت ها و رشادت های این اسطوره مقاومت در 
کنار سایر مجاهدان مخلص جبهه عزت آفرین مقاومت 
اسامی، در مسیر نابودی باند جنایتکار صهیونیستی ثبت 
و برای نسل های آینده سرزمین مقدس فلسطین و امت 

اسامی الهام بخش و درس آموز خواهد بود.

نکتهسنج!

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر انقاب اســامی 
در پیامــی خطاب به ملتهای مســلمان و جوانان 
غیور منطقه با تجلیل از مجاهد قهرمان، فرمانده 
»یحیی الســنوار« تأکید کردنــد: جبهه مقاومت 
همانگونه که قباً با شــهادت برجستگان خود از 
پیشــروی باز نماند، با شهادت سنوار هم کمترین 
توقفی نخواهد داشت باذن الله. حماس زنده است 

و زنده خواهد ماند.
متن پیام رهبر انقاب اسامی به این شرح است:.

بسم الله الرّحمن الرّحیم 
ملّتهای مســلمان! جوانان غیــور منطقه! مجاهد 
قهرمان، فرمانده یحیی السّنوار، به یاران شهیدش 

پیوست.او چهره ی  درخشان مقاومت و مجاهدت 
بود؛ با عزم پولادین در برابر دشمن ظالم و متجاوز 
ایستاد؛ با تدبیر و شجاعت به او سیلی زد؛ ضربه ی 
جبران ناپذیــر هفتم اکتبر را در تاریخ این منطقه 
به یادگار گذاشــت؛ و آنگاه با عزّت و سربلندی به 

معراج شهیدان پرواز کرد.
کســی چون او که عمری را به مبارزه با دشــمن 
غاصــب و ظالم گذرانده اســت، ســرانجامی جز 

شهادت شایسته ی او نیست. 
فقدان او بــرای جبهه ی مقاومــت البتّه دردناک 
اســت، ولی این جبهه با شــهادت برجســتگانی 
چــون شــیخ احمــد یاســین، فتحی شــقاقی، 

رنتیســی و اســماعیل هنیّه از پیشروی باز نماند 
و با شــهادت ســنوار هم کمترین توقّفی نخواهد 
داشــت؛ بــاذن الله. حمــاس زنده اســت و زنده 
خواهد ماند.ما چون همیشــه، در کنار مجاهدان 
 و مبــارزان بااخــاص خواهیــم مانــد؛ بتوفیق 

من الله و عونه.
اینجانب شــهادت برادرمان یحیی السّــنوار را به 
خاندانش، به همرزمانش و به همه ی دلبســتگان 
را  فقدانــش  و  تبریــک،  فی ســبیل الله   جهــاد 

تسلیت میگویم.
والسّلام علی عباد الله الصّالحین
 سیّدعلی خامنه ای؛ ۲۸/۷/۱۴۰۳
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رهبر انقلاب: 

حماس زنده است و زنده خواهد ماند

هادی طحان نظیف سخنگوی شورای نگهبان دیروز در 
نشســت خبری با خبرنگاران داخلی به پرسش های آنها 

پاسخ داد.
سخنگوی شورای نگهبان در پاســخ به پرسشی درباره 
برگزاری انتخابات میان دوره ای مجلس خبرگان رهبری 
گفت: بر اســاس قانون، انتخابات میان دوره ای خبرگان 
رهبــری و انتخابــات میــان دوره ای مجلس شــورای 
اســامی باید با اولین انتخابات سراسری برگزار شود لذا 
ان شاءالله ســال بعد همزمان با انتخابات شوراهای شهر 
و روســتا، انتخابات میان دوره مجلــس خبرگان در دو 
استان خراســان جنوبی و آذربایجان شرقی و همچنین 
 انتخابات میــان دوره مجلس در شــهر تبریــز برگزار 

خواهد شد. 
وی در پاسخ به پرسشی درباره اصل 141 قانون اساسی 
و اســتناد برخی به تفسیر ارائه شــده از سوی شورای 
نگهبان در سال ۶0 مبنی بر عدم نیاز به طرح استعفای 
نماینــدگان مجلس در صورت انتصاب از ســوی رئیس 
جمهــور و اصرار مجلس بر لزوم بررســی این اســتعفا 
در صحــن مجلس گفــت: تاکنون به صورت رســمی 
اســتعامی از شــورای نگهبان انجام نشده است اما اگر 
این اســتعام به صورت رســمی انجام شود و در حیطه 
 مســئولیت های شــورای نگهبان باشــند ما اظهار نظر 

رسمی می کنیم. 
وی در پاســخ به پرسشی مبنی بر اینکه آیا لایحه عفاف 
و حجــاب قابلیت اصاح دارد؟ گفــت: هر قانونی امکان 
اصاح دارد و دولــت از طریق لایحه و مجلس از طریق 

طرح می تواند فرایند لازم را در مجلس طی کند.
طحــان نظیــف در ادامه در پاســخ به پرسشــی درباره 
بررســی های انجام شــده در شــورای نگهبان درزمینه 
کارآمــدی و اجرایی بودن قانون عفــاف و حجاب عنوان 
گفت؛ در باره این مصوبه سعی کردیم رویکردهای مختلف 
را بشــنویم؛ این مصوبه ۶ مرتبه میان مجلس و شــورای 

نگهبان رفت و برگشت داشــت حیطه ورود ما در جایی 
است که مغایرت شرعی و قانون اساسی وجود داشته باشد 

و ما وارد مباحث کارشناسی به این معنا نمی شویم.
یکی از خبرنــگاران درباره ســازوکارهای اجرای قانون 
عفاف و حجاب پرســید که ســخنگوی شورای نگهبان 
پاســخ داد؛در این خصوص ابهامی وجود ندارد و مصوبه 
جهــت طی مراحل بعــدی در اختیار مجلس شــورای 

اسامی قرار دارد. 
وی در پاسخ به پرسشــی درباره طرح موضوع بازگشت 
لوایح پالرمو و cft به مجلس و موضع شورای نگهبان در 
این خصوص گفت؛ شــورای نگهبان نسبت به این موارد 
در سال های گذشته اظهار نظر کرده و الان نسبت به این 
موارد فارغ است. نسبت به پالرمو شورای نگهبان ایرادی 
نداشــت و هیئت عالی نظارت مجمــع ایراداتی در این 
خصوص مطرح کرده بود. نسبت به cft شورای نگهبان 
ایراداتی داشت که آن هم با اصرار مجلس در آن مقطع 
به مجمع ارجاع شــد بنابراین هــر دو لایحه در اختیار 
مجمع قرار دارد و اگر پرسشــی در این خصوص وجود 

دارد عزیزان مجمع باید پاسخ دهند.
طحان نظیف در پاســخ به پرسشی درباره اعام وزارت 
اقتصاد مبنی بر افزایش دو برابری سقف معافیت مالیاتی 
کارکنان دولــت گفت: اگر این موضــوع در مجلس به 
تصویب برســد ما در شورای نگهبان نسبت به آن اظهار 

نظر خواهیم کرد. 
هادی طحان نظیف سخنگوی شورای نگهبان در ابتدای 
نشســت خبری با گرامی داشت یاد شهید یحیی السنوار 
رئیس دفتر سیاســی حماس در پی جنایات اخیر رژیم 
صهیونیســتی تاکید کــرد: او مردانــه در مقابل ظلم و 
اشغالگری رژیم صهیونیستی مقاومت کرد و صحنه های 
به یاد ماندنی از مبارزات خود در تاریخ پرنور آزادگان و 
ظلم ستیزان نشان داد. این فرمانده اجر عمری رشادت 

و مجاهدت خود را دریافت کرد.

سخنگوی شورای نگهبان:
شورای نگهبان قانون عفاف و حجاب را تأیید کرده است

وزیر کشــور با بیان اینکه هیچ طــرح عمرانی جدیدی 
بــدون تأمین کامل منابع مالی نباید آغاز شــود، گفت: 
همه طرح های بر روی زمین مانده شهری باید شناسایی 
و براساس اولویت، طبقه بندی شود و هیچ طرح عمرانی 

شهری نباید باتکلیف بماند.
بــه گزارش فارس، اســکندر مؤمنــی در آئین تودیع و 
معارفه رئیس ســازمان مدیریت بحران کشور و معاونت 
عمرانی وزارت کشــور در ابتدای ســخنانش، شــهادت 
یحیی ســنوار را تســلیت گفت و تأکیدکرد: این نحوه 
شهادت اســطوره وار بود و سنوارهای بیشتری را در این 

راه شاهد خواهیم بود.
وی با اشــاره به پخش فیلم لحظه شهادت یحیی سنوار 
افــزود: همه دیدند که وی تا آخرین لحظه حتی پس از 

اتمام آخرین گلوله دست از مبارزه نکشید.
وزیـر کشـور ضمـن قدردانـی از زحمـات امیـر نامـی 
در دوره تصـدی سـازمان مدیریـت بحـران گفـت: بـا 
پیشـنهاد بنـده و رأی هیئـت وزیـران، سـاجدی نیا بـا 
رشـته تحصیلـی مرتبـط مدیریـت بحـران بـه عنـوان 
رئیـس سـازمان مدیریـت بحـران انتخـاب شـد. مؤمنی 
دو موضـوع را در سـازمان مدیریـت بحـران بـا اهمیـت 
خوانـد و گفـت: بـا توجه بـه تغییـر اقلیم بـا بحران های 
مختلفـی مواجـه خواهیـم بود و پیش بینی و پیشـگیری 
و برنامه ریـزی صحیح اولویت اصلی این سـازمان اسـت.
هیـچ طـرح شـهری نبایـد روی زمیـن بمانـددر ادامـه، 
نـژاد معـاون سـابق  از زحمـات جمالـی  وزیـر کشـور 
بـرای وی در سـمت  تقدیـر و  عمرانـی وزارت کشـور 

اسـتانداری اصفهـان آرزوی توفیـق کـرد.
مؤمنی با اشــاره به انتصاب مســعود نصرتــی به عنوان 
سرپرســت معاونت عمرانی وزارت کشور گفت: تسهیل 
قوانیــن و مقررات که مردم را آزار می دهد از اولویت های 
این معاونت اســت و موضوعات حمل و نقل و پســماند 
جزو موضوعات مهمی است که باید به آن رسیدگی شود.

وی تأکید کرد: هیچ طرح عمرانی جدیدی بدون تأمین 
کامل منابع مالی نباید آغاز شود.

وزیر کشــور گفت: همه طرح های بــر روی زمین مانده 
شهری باید شناسایی و براساس اولویت، طبقه بندی شود 

و هیچ طرح عمرانی شهری نباید باتکلیف بماند.
مؤمنــی تأکید کــرد: همه طرح ها باید تکمیل شــود و 

اولویت با طرح هایی است که هزینه کمتری دارد.
حسـین سـاجدی نیا رئیـس جدیـد سـازمان مدیریـت 
بحـران نیـز در این مراسـم گفت: در حوزه امـور داخلی 
سـازمان تـاش خواهیم کـرد تـا همـکاری و هم افزایی 
را بـا همـه مجموعه هـای وزارت کشـور و در مرحله دوم 
سـایر وزارتخانه هـا، سـازمان ها و ادارات داشـته باشـیم 
تـا بتوانیـم مأموریت هـای سـازمان را بـه نحـو احسـن 

دهیم. انجـام 
همچنین محمدحســن نامی رئیس پیشــین ســازمان 
مدیریــت بحران نیز ضمــن قدردانی از وزیر کشــور و 
خوشامدگویی به ســاجدی نیا، به مهمترین چالش های 
پیــش روی ســازمان مدیریت بحــران اشــاره کرد و 
 پیشــگیری را روح حاکــم بــر برنامه هــای مدیریــت 

بحران دانست. 
مسعود نصرتی سرپرست معاونت عمرانی و توسعه امور 
شهری و روستایی وزارت کشور نیز ضمن تقدیر از حُسن 
اعتماد وزیر کشــور، گفت: امروز خدای بزرگ را شاکرم 
که باردیگر در خدمت خانواده بزرگ وزارت کشور هستم 
و امیــدوارم بتوانیم با همکاری همه بخش ها، شــرایط 
بهتری را در حوزه مأموریت های کاری برای مردم عزیز 

مهیا کنیم.
وی افــزود: وجود 1408 شــهرداری، 37400 دهیاری 
و 123 هزار عضو شــورای شهر و روســتا و 31 معاون 
عمرانی در سراســر کشــور فرصت بســیار ارزشمندی 
را برای ایجــاد رونق اقتصادی و اشــتغالزایی را در این 

معاونت ایجاد کرده است.

وزیر کشور:
هیچ طرح عمرانی جدیدی بدون تأمین منابع مالی آغاز نشود

قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء )ص(:
 احداث بوستان چهارباغ در تهران 
به مراحل پایانی نزدیک می شود

کریدور ارتباطی بوســتان بزرگ چهارباغ به مصای امام خمینی )ره( تا فروردین ماه 
1404 آماده بهره برداری خواهد بود.

کریدور ارتباطی بوستان بزرگ "چهارباغ" به مصای امام خمینی )ره( تا فروردین ماه 
1404 آمــاده بهره برداری خواهد بود. این کریدور، که به صورت روگذر بر روی اتوبان 
شهید سلیمانی در حال احداث است، نقش مهمی در اتصال بوستان چهارباغ به اراضی 
مصلی و عباس آباد دارد و با پیشــرفت های اخیر در عملیات اجرایی، یکی از بخش های 

حیاتی این ابرپروژه محسوب می شود.
 ســیاف زاده، مدیر پروژه چهارباغ، اعام کرد: این روگذر بــه ابعاد 50 در 100 متر، با 
ستون های بتنی و عرشه ی فلزی ساخته می شود. وی اظهار داشت: پیش بینی می شود 
عملیات ســاخت این بخش تا فروردین ماه به پایان برسد و شــهروندان تهرانی از آن 
بهره مند شــوند. بوستان »چهارباغ« با وسعتی حدود 50 هکتار در حال احداث است و 
در قالب چهار باغ به نام های آفرینش، دانش، ایمان و بهشــت طراحی شده است. این 
پروژه که در محدوده بزرگراه های شــهید همت، شــهید سلیمانی و شهید حقانی قرار 
دارد، به همت تاشگران مؤسسه شهید رجایی هلدینگ راه و شهرسازی و با کارفرمایی 

شهرداری تهران اجرا می شود. 
هــدف اصلی از احــداث این مجموعه، ایجــاد فضایی مفرح و معنوی برای اســتفاده 
شــهروندان و میهمانان خارجی اســت. این پروژه با الهام از مفاهیم فرهنگی و دینی 
طراحی شده و باغ های آن شــامل المان هایی همچون خلقت بشر، نهج الباغه، پیامبر 
اکرم )ص(، قرآن کریم و پنج تن خواهد بود. ســیاف زاده اضافه کرد: عاوه بر فضاهای 
ســبز و معنوی، امکانات گسترده ای همچون کتابخانه، پارکینگ طبقاتی، و آمفی تئاتر 
نیز در این بوســتان در نظر گرفته شده است. وی افزود: یکی دیگر از کارکردهای مهم 
این بوســتان، افزایش ظرفیت فضای اقامه نمــاز عید فطر در مصلی امام خمینی )ره( 
خواهــد بود. با اجــرای موفقیت آمیز این ابرپروژه، تهــران صاحب یک فضای منحصر 
بــه فرد تفریحی و فرهنگی خواهد شــد که امکان بهره برداری هــای متنوعی را برای 

شهروندان فراهم می کند.

 ۲ طرح مجلس برای 
توسعه و ارتقای برنامه هسته ای

جمعی از نمایندگان مجلس دو طرح تحت عناوین »توسعه بهره برداری 
صلح آمیز از فناوری هسته ای ایران« و »توسعه صنعت هسته ای کشور« 

را تهیه و برای بررسی تقدیم هیئت رئیسه کرده اند.
به گزارش تسنیم،  40 تن از نمایندگان مجلس شورای اسامی طرحی 
را تحت عنوان »توسعه بهره برداری صلح آمیز از فناوری هسته ای ایران« 
تهیه و تدوین و جهت سپری شدن مراحل قانونی تقدیم هیئت رئیسه 
پارلمــان کردند. طــرح مذکور که در 17 ماده تدوین شــده در تاریخ 
)یکشــنبه 15 مهرماه سال جاری( از سوی هیئت رئیسه مجلس اعام 
وصول شــد و طبق روال بررســی طرح ها در قوه مقننه، طرح »توسعه 
بهره برداری صلح آمیز از فناوری هسته ای ایران«  برای بررسی جزئیات 
به کمیســیون انرژی و امنیت ملی و سیاســت خارجی و به کارگروه 

هسته ای کمیسیون امنیت ارجاع خواهد شد.
بنابراین گزارش، طی دهه های گذشــته روند هســته ای کشور فراز و 
فرودهایی داشــته و با تغییر دولت ها تصمیمات در این حوزه بســیار 
متفاوت بوده اســت. از طرفی نیز لازم است تا دستاوردهای هسته ای و 
اتمی در زندگی مردم و در اقتصاد کشــور بیشتر نمایان شود بنابراین 
تدوین یک قانون خوب در این زمینه ضروری به نظر می رسد. این طرح 
تهیه شــده تا با نظر تمام نمایندگان مجلس شــورای اسامی تکمیل 

شده و به یک قانون جامع و پخته در این زمینه تبدیل شود.
عاوه بر این ۶3 تن از نمایندگان مجلس شورای اسامی طرح »توسعه 
صنعت هســته ای کشور« را در 17 ماده تهیه و تدوین کرده اند و طرح 
مذکور نیز 2 روز بعد در تاریخ )سه شــنبه 17 مهرماه( از سوی هیئت 
رئیسه اعام وصول شــده و برای بررسی به کمیسیون انرژی و امنیت 
ملی و سیاســت خارجی مجلس ارجاع خواهد شد تا گزارشی از سوی 
اعضا در این باره تهیه و در نهایت گزارش کمیســیون جهت بررسی و 
اعام نظر تمامی نمایندگان در جلســه علنی تقدیم هیئت رئیسه قوه 

مقننه خواهد شد.
لازم به ذکر است که این طرح در دوره یازدهم مجلس شورای اسامی 
به کمیســیون انرژی قوه مقننه ارجاع و پس از بررســی و تصویب به 
جلســه علنی ارجاع شــد و در نوبت طرح قرار گرفت اما با پایان دوره 
گذشــته مجلس فرصت رســیدگی و تصویب آن در جلسه علنی قوه 
مقننه فراهم نشــد لذا بار دیگر در این مجلس گــزارش مصوبه دوره 
گذشته کمیســیون انرژی جهت تســریع در اقدام لازم در دستورکار 

وکای ملت قرار گرفته است.
در ادامه گزارش فرایند تبدیل این 2 طرح به قانون را با هم می خوانیم: 
یکــی از ابزارهای قانونــی نمایندگان مجلس جمــع آوری امضاء برای 
تدویــن طرح درباره موضوع های مختلــف از جمله طرحهای اصاحی 
قوانین عــادی و قانون گذاری جدید برای موضوعاتی اســت که خاء 

قانونی درباره آنها وجود دارد.
چگونگی تدوین یک طرح در مجلس

به گزارش تسنیم، طرح به پیشنهاد نمایندگان مجلس گفته می شود که 
آیین نامه داخلی مجلس به صراحت درباره نحوه تنظیم طرح های مختلف 
توضیحات لازم را ارائه کرده و وکای ملت می توانند با اســتفاده از این 

ابزار قانونی به راحتی یک طرح را به صحن علنی مجلس ارائه کنند.
بر اساس ماده 127 آیین نامه داخلی مجلس طرح های قانونی با امضاء 
و ذکر نام حداقل پانزده نفر از نمایندگان در مجلس به رئیس جلســه 
تقدیم می شود و پس از اعام وصول و قرائت عنوان آن توسط رئیس یا 
یکی از دبیران، در همان جلسه به کمیسیون های مربوط ارجاع میشود.
طبق ماده 135 آیین نامه داخلی مجلس، یک  نســخه از کلیه طرح ها 
و لوایحی که تقدیم  مجلس می شــود پس از اعــام وصول، از طریق 

رسانه ها در اختیار عموم قرار می گیرد.
ایــن طرحها پس از ارجاع به کمیســیون های ذی ربط چاپ و توزیع و 
نسخه ای از آن توسط رئیس برای وزیر یا وزیران مربوط ارسال می  شود. 
طرح ها نیز همانند لوایح، باید دارای موضوع و عنوان مشــخص بوده و 
دلایل لزوم تهیه و پیشنهاد آن در مقدمه به وضوح درج شود. همچنین 

دارای موادی متناسب با اصل موضوع و عنوان طرح نیز باشد.

فرمانده نیروی دریایی ارتش جمهوری اســامی ایران گفت: جمهوری اســامی 
ایران مسئولیت دو کمیته امنیت دریایی و اقدامات بشر دوستانه آیونز را بر عهده 

دارد و به درستی در حال انجام آن هستیم.
به گزارش روابط عمومی ارتش، امیر دریادار شهرام ایرانی، فرمانده نیروی دریایی 
ارتش جمهوری اســامی ایران، در حاشــیه برگزاری  رزمایــش مرکب دریایی 
آیونــز IMEX( 2024 2024( و در جمــع خبرنگاران اظهار داشــت: به برکت 
انقاب اســامی و خون پاک شهدای عزیزمان، جمهوری اسامی ایران به عنوان 
متولی امنیت اقیانوس هند، رزمایش مرکب دریایی آیونز را در شــمال اقیانوس 
هنــد برگزار می کند. وی با اشــاره به حضور نمایندگان کشــورهای مختلف در 
این رزمایش گفت: تعدادی از کشــورهای عضو آیونز به صورت حضوری با اعزام 

یگان های شــناوری و ناظر و برخی دیگر به صــورت بر خط در این رویداد مهم 
مرتبط با امنیت تجارت دریایی و اقتصاد جهانی حضور دارند.

فرمانده نیروی دریایی ارتش ادامه داد: قطعا در این رزمایش تجارب قابل توجهی 
را بــه اعضاء منتقل خواهیم کرد که این بخشــی از برنامه های ابداعی جمهوری 

اسامی ایران است.
امیر دریادار ایرانی همچنین افزود: نیروی دریایی ارتش و سپاه پاسداران انقاب 
اســامی، امنیت شــمال اقیانوس هند را برای کشتیرانی و ناوگان تجاری کشور 
برقرار کرده اند و با اقتدار شاهرگ اقتصادی کشور فعال است. همچنین به تمامی 
شــناورهایی که در این محدوده تردد دارند، در صورت درخواست کمک و یاری 
خواهیم رســاند. وی تأکید کرد: حضور ما در دریاها به خودی خود امنیت آفرین 

است و به لطف خداوند متعال، خطوط کشتیرانی در امنیت کامل قرار دارد.
فرمانده نیروی دریایی ارتش جمهوری اســامی ایران گفت: جمهوری اســامی 
ایران مسئولیت دو کمیته امنیت دریایی و اقدامات بشر دوستانه آیونز را بر عهده 

دارد و به درستی در حال انجام آن هستیم.

فرمانده نیروی دریایی ارتش:
 امنیت شمال اقیانوس هند را 

ارتش و سپاه  برقرار کردند

فرهاد خادمی

خبـــر


